
 



Obsah 
 

 
 

Slovo starosty           1 

Přehled místních poplatků         3 

Ceník vodného a stočného         4 

Veřejné projednání o návrhu územního plánu Jistebnice     5 

Slovo místostarosty          6 

Zpráva o činnosti rady města a zastupitelstva města     7 

Plnění rozpočtu           10 

Městská knihovna Jistebnice         11 

ZŠ a MŠ Jistebnice          12 

Římskokatolická farnost Jistebnice        15 

Pod Javorovou skálou, z.s.         16 

Jistebnická vrchovina – krásná neznámá       17 

Skauti            19 

Okrašlovací spolek Jistebnice         22 

S Ivanem Svítkem o Ukrajině         23 

Jistebnická semínkovna v knihovně        24 

Ze života SEKSu           27 

Padařov            28 

Spolek Sedlecká           30 

Fotbal            31 

Hasiči            34 

Oprava k popisce k fotografiím ze zámku v Jistebnici     35 

Prčický půlmaraton          36 

Vzdělávání seniorů          38 

Pozvánka od Forbíny          39 

Babouci            40 

Kulturní kalendář           41 

Blahopřejeme           42 

Vítáme Vás mezi námi          43 

Inzerce            44 

 

 

Upozornění 

Uzávěrka příštího čísla zpravodaje bude v pondělí 27. 6. 2022.  



Slovo starosty 
 

1 
 

Vážení a milí spoluobčané, 

vítám Vás u jarního čísla zpravodaje. Díky postupnému uvolňování covidových 
omezení máme za sebou pozvolný návrat k tradičním kulturním a společenským 
událostem. Návrat byl zahájen silvestrovským během následovaný novoročním 
namáčením, kterým jsme přivítali nový rok. V únoru proběhly tradiční masopustní 
průvody napříč celým územím Jistebnicka a konečně jsme měli možnost zúčastnit se 
několika tanečních zábav. Po dlouhém společenském půstu je milé vidět radost a 
nadšení v očích účastníků. Všem pořadatelům a nadšencům patří velké poděkování za 
zpestření všedních dní. Je hezké vidět, že i přes dlouhou vynucenou pauzu se daří 
vracet k tradicím, které charakterizují a neodmyslitelně patří do našich životů. 
Pohledem na kulturní kalendář nás čekají kulturou a sportem nabité jarní a letní měsíce, 
budeme doufat, že nás již nepotkají žádná omezení. 

Po překonání období covidových opatření jsme plynule přešli do období válečného 
konfliktu na Ukrajině. Válečné dění ovlivňuje život v celém světě a různou měrou se 
dotýká každého z nás. Tyto události ukázaly, kolik je ochotných a schopných občanů 
rychle a účelně reagovat na potřebu akutní pomoci lidem v nouzi.  

Aktivity k aktuálnímu dění na Ukrajině 

Našlo se mnoho lidí, kteří nabídli a stále nabízejí pomoc s řešením uprchlické vlny. 
Hasiči v Jistebnici uspořádali materiální sbírku, která byla adresována na přímou 
pomoc na Ukrajinu prostřednictvím ukrajinských občanů žijících v ČR. Někteří naši 
spoluobčané ubytovali uprchlíky před válkou a další možnost ubytování stále nabízejí.  

Město Jistebnice poskytlo finanční dar ve výši 200.000,- prostřednictvím sbírky SOS 
Ukrajina – Člověk v tísni. Dále rada města schválila pomoc formou proplácení obědů 
pro ukrajinské děti, které navštěvují a případně budou navštěvovat ZŠ a MŠ Jistebnice. 

V rámci řešení uprchlické krize bylo město vyzváno hejtmanem Jihočeského kraje 
k zajištění kapacit nouzového ubytování pro 28 osob. Jihočeský kraj má celkem 
připravit 8800 míst, výpočtem z tohoto čísla byly přiděleny kvóty jednotlivým obcím 
v kraji. Na základě tohoto požadavku rada města vytipovala následující objekty pro 
případné nouzové ubytování. Prostory ve skautské klubovně, nyní neobsazená 
garsonka nad školní jídelnou, prostor prádelny se zázemím v DPS Jistebnice, přízemí 
ve staré škole a Sokolovna. Prostory prozatím slouží svému účelu. V případě potřeby 
budou prostory ve skautské klubovně a DPS připraveny do 24 hodin od požadavku na 
ubytování a ostatní prostory budou připraveny do tří dnů. Všechny prostory budou 
připravovány jako krátkodobé nouzové ubytování. 

Veškerá nabízená pomoc je koordinována prostřednictvím Jihočeského kraje. 

Skládka Jistebnice 

V loňském roce byly dokončeny projekty na rozšíření a rekultivaci skládky 
v Jistebnici. V lednu bylo zahájeno stavební řízení, které bylo v březnu ukončeno 
vydáním rozhodnutí o umístění stavby rozšíření skládky Jistebnice. Celkem realizací 
rozšíření bude navýšena kapacita skládky o 34 817m3. Rozšíření je projektováno do 
čtyřech etap, kdy může být postupně budován ukládací prostor skládky. V rámci 
budování jednotlivých etap bude vytěžená zemina z části použita na rekultivaci 
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současné plochy skládky. Následně na toto rozhodnutí bude dále probíhat jednání o 
změně integrovaného povolení na skládkování v rámci povolené kapacity rozšíření. Na 
konci roku proběhlo zaměření skládky, na jehož základě došlo k výpočtu volné 
kapacity pro ukládání komunálního odpadu. Z měření a výpočtu byla stanovena volná 
kapacita o objemu 1 807m3 a při současném tempu ukládáním bude volná kapacita 
spotřebována do 2,5 let. V polovině letošního roku budou vypsány dotace na odpadové 
hospodářství. V rámci této výzvy připravujeme žádosti na nákup nádob separovaného 
odpadu, úpravu sběrného dvora v prostoru skládky (na sběrný dvůr již máme vydané 
stavební povolení) a v rámci vypisovaných programů budeme řešit problematiku 
velkoobjemových kontejnerů v osadách, kde neprobíhá popelnicový svoz. 

Územní plán (ÚP) města Jistebnice 

S příchodem nového roku i nadále pokračovala velmi emotivní diskuze o využití území 
v Alenině Lhotě, na kterou reagovalo zasedání zastupitelstva města Jistebnice. Na 
zasedání bylo přijato následující usnesení ve znění: 1. Zastupitelstvo ukládá starostovi 
města u všech územních studií před návrhem na vložení dat o konkrétní studii do 
evidence územně plánovací činnosti předložit návrh územní studie k odsouhlasení 
zastupitelstvu města a 2. ZM požaduje vypustit zastavitelnou plochu Z38 z řešení 
návrhu Územního plánu Jistebnice. Přijetím daného usnesení dalo zastupitelstvo jasné 
stanovisko, kterým směrem se má dále pracovat na podobě ÚP. Rozhodnutí v této fázi 
zpracování je zásadní pro dokončení prací na pořízení nového územního plánu a jeho 
následné schválení zastupitelstvem. Schválením ÚP dojde po dlouhé době k umožnění 
zahájení výstavby mnoha rodinných domů a k rozvoji Jistebnicka. Do konce března se 
podařilo dojednat dohody s dotčenými orgány a poté dokončit práce na územním plánu 
Jistebnice. Dalším krokem bylo vypsání veřejného projednání územního plánu 
Jistebnice (viz. pozvánka). Vypsáním veřejného projednání se posouváme do další fáze 
pořízení ÚP.   

Kanalizace a ČOV Jistebnice 

V průběhu ledna a února proběhlo výběrové řízení na technický dozor stavby, autorský 
dozor stavby a koordinátora bezpečnosti práci. Dle požadavků poskytovatele dotace 
byly všechny požadované dokumenty dodány na Ministerstvo zemědělství a nyní se 
čeká na vydání rozhodnutí o poskytnutí dotace. V návaznosti na rozhodnutí bude 
upřesněn harmonogram výstavby. Harmonogram bude představen občanům na 
schůzce, která bude svolána. Vítězná firma zahájila přípravu na realizaci stavby. Město 
zahájilo práce na realizaci přípojky elektrické energie, která spočívá ve výstavbě nové 
trafostanice na okraji pozemku školní zahrady.  Pro tuto stavbu byl vybrán dodavatel a 
podepsána smlouva.  

Závěrem mi dovolte popřát příjemně prožité Velikonoce, věřme, že se situace na 
Ukrajině velmi brzy vyřeší a budeme se opět vracet k normálnímu životu. 

Ing. Jiří Popelka, starosta města Jistebnice 
tel.: 602 442 799 

 e-mail.: starosta@jistebnice.cz 
 Instagram: @starosta.jistebnice 
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Přehled místních poplatků v roce 2022 

  Popis Sazba Splatnost 

 

Poplatek ze 
psů 

Rodinné domy 
za jednoho psa 100,00 Kč 

od 1.2. 2022 do 
31.3. 2022 

 za druhého a každého dalšího 200,00 Kč 

 Bytové domy  se 4 nebo 
více jednotkami v 
Jistebnice 

za jednoho psa 600,00 Kč 

 
za druhého a každého dalšího 1 200,00 Kč 

 Bytové domy  se 4 nebo 
více jednotkami v 
osadách 

za jednoho psa 300,00 Kč 

 
za druhého a každého dalšího 600,00 Kč 

 ozv-c.-2-2020-o-mistnim-poplatku-ze-psu454862599.pdf 

       

 Poplatek za 
odpad 

sazba poplatku za poplatníka 450,00 Kč 
od 1.2.2022 do 

31.8.2022 
 

 ozv-c.-3-2021-o-mistnim-poplatku-za-obecni-system-odpadoveho-hospodarstvi.pdf 

       

 Ceník vodného a stočného - rok 2022 

 cenik-vodneho-a-stocneho-rok-2022.pdf 

       

 Cena užitkové vody v Jistebnici - platná od 1.1.2021 

 užitková voda, kde se nečerpá 300,- Kč + platná DPH/rok 

 užitková voda, kde se čerpá 500,- Kč + platná DPH/rok 
       

 
Poplatek ze 
vstupného 

KD Jistebnice 600,00 Kč 
15 dnů od 

skončení akce  KD Božejovice, Orlov, Padařov 200,00 Kč 
 

 ozv-c.-3-2020-o-mistnim-poplatku-ze-vstupneho.pdf 

       

 Poplatky je možné platit i bezhotovostně na účet č. : 246272364/0300 

 variabilní symbol k platbě získáte na tel.: 381 273 301 nebo e-mail.: podatelna.ou@jistebnice.cz 
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Ceník vodného a stočného – rok 2022 
  
Dne 24.11.2021 na 77. zasedání schválila rada města Jistebnice pod číslem usnesení: 993 
ceny stočného a vodného s platností od  01.01. 2022.     
 
S T O Č N É : 
 
- Jistebnice ………………..……………………..………..…     27,00  Kč/m3  +  platná DPH  
- Božejovice …………………………………………………    27,00  Kč/m3  +  platná DPH 
 
- Makov, Padařov a Vlásenice (osady s kanalizač. řády) …..…. 5,00     Kč/m3 + platná DPH   
- Božejovice (nemovitosti, které jsou nepřipojitelné na oddílnou 
 kanalizaci a ČOV), ostatní osady ..,……………….………...    4,00     Kč/m3 + platná DPH 
 
V O D N É : 
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MĚSTSKÝ ÚŘAD JISTEBNICE 
IČO: 00252425         Náměstí čp. 1, 391 33 Jistebnice          tel.: 381 273 301 

 

 
    Zveřejněno dne: 7. 4. 2022 
 
   Sejmuto dne: 
 
 

V E Ř E J N Á  V Y H L Á Š K A  
Městský úřad Jistebnice jako pořizovatel územního plánu Jistebnice podle § 6 odst. 2 zákona 
č. 183/2006 Sb., o územním plánování a stavebním řádu, ve znění pozdějších předpisů (dále též jen 
"stavební zákon"), oznamuje dle § 52 odst. 1 stavebního zákona zahájení řízení o územním plánu Jistebnice 
a konání veřejného projednání o návrhu územního plánu Jistebnice. 
 

 Veřejné projednání o návrhu územního plánu Jistebnice 

se koná dne 10. 5. 2022 od 17:00 
v kulturním domě v Jistebnici. 

Jelikož vzhledem k rozsahu návrhu územního plánu Jistebnice není možné jej vyvěsit na úřední desce, 
je celý návrh územního plánu Jistebnice zveřejněn způsobem umožňujícím dálkový přístup na 
webových stránkách obce www.jistebnice.cz ode dne vyvěšení veřejné vyhlášky oznamující veřejné 
projednání návrhu územního plánu Jistebnice do 7 dne ode dne veřejného projednání. Návrh 
územního plánu Jistebnice je také vystaven k veřejnému nahlédnutí na Městském úřadě Jistebnice ode 
dne vyvěšení veřejné vyhlášky oznamující veřejné projednání návrhu územního plánu Jistebnice 
do 7 dne ode dne veřejného projednání. Další informace popřípadě podá p. Smítka (773 638 043). 

Podle § 52 odst. 2, 3 stavebního zákona mohou nejpozději do 7 dnů ode dne veřejného projednání 
vlastníci pozemků a staveb dotčených návrhem řešení, oprávněný investor a zástupce veřejnosti 
uplatnit své námitky, ve kterých musí uvést odůvodnění, údaje podle katastru nemovitostí dokladující 
dotčená práva a vymezit území dotčené námitkou, a to na adresu pořizovatele, tj. Městského úřadu 
Jistebnice. Povinnost doložit údaje podle katastru nemovitostí se nevztahuje na zástupce veřejnosti. 

Podle § 52 odst. 3 stavebního zákona může nejpozději do 7 dnů ode dne veřejného projednání každý 
uplatnit své připomínky na adresu pořizovatele, tj. Městského úřadu Jistebnice. 

K později uplatněným připomínkám a námitkám se nepřihlíží. 

 
 
 
 
               „otisk úředního razítka“ 

           
                                                                                                                      Ing. Jiří Popelka, v. r. 

                                        starosta města 
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Vážení spoluobčané, 

opět jsme překonali nepěkné období, které způsobilo velkou zátěž na zdravotnický 

systém. Na vlastní kůži jsem poznal velké nasazení a obětavost zdravotnických 

pracovníků. Náleží jim velké  uznání. Rovněž pochvala v jiné záležitosti patří p. 

Jiřímu Součkovi, který se staral o veřejnou zeleň. Jeho pracovitost a odborné  

schopnosti byly vždy na vysoké úrovni. Bude těžké ho nahradit. 

Jak funguje výstražný protipovodňový systém 

V reakci na článek v předchozím Zpravodaji uvádím následující: Velké srážky lze 

předpovědět s týdenním předstihem, dva dny před jejich spadem konkrétní místo 

ohrožení. V podstatě je dostatek času k aktivaci výstražného systému a vyhlášení 

příslušné výstrahy. Týká se to především evakuace obyvatel. V žádném případě 

nepreferuji evakuaci majetku před občany, jak je mi v předchozím článku 

podsouváno. S povodněmi a s přívalovými dešti máme bohaté zkušenosti. Zvláště 

složitá byla situace vloni v Makově, který byl kvůli vysoké vodě neprůjezdný. Terén 

je u nás kopcovitý, takže voda poměrně rychle odteče, ale to jsou horší následky 

v podobě vymletých koryt a poškozených můstků. 

Náš výstražný systém navazuje na obdobné systémy kolem řeky Lužnice, rovněž 

pořízených z dotace. V tomto případě malé obce o počtu obyvatel zhruba sto lidí 

dostaly dotaci ve výši několik milionů Kč, což je směrem k jejich malému rozpočtu 

velký nepoměr. Ale nikdo s tím neměl problém. Podstatné je, pokud u nás budou 

velké srážky, jsme schopni mimo jiné varovat níže položené obce. 

Město Jistebnice v minulosti v rámci povodňových opatření zainventovalo, včetně 

velkých dotačních prostředků, do konkrétních opatření na rybnících. Bylo to 

v hodnotě desítek milionů Kč, většinou z dotací. Jednalo o zpevnění hrází rybníků, 

jejich navýšení, vybudování bezpečnostních přelivů na tisíciletou vodu. Také se 

provedlo velké odbahnění rybníků. 

 

Ceny energií a zelený úděl 

V současné době vznikají zvláště vysoké ceny energií, což je spojeno s představami o 

tzv. zeleném údělu (Green Deal), ale především s válečným konfliktem.  

Nejsem proti zlepšování životního prostředí. Dopady nelze přenášet přímo na občany. 

Každá země ke zdrojům energie přistupuje jinak. Například Francie chce během 

několika desetiletí postavit 6 jaderných bloků, naopak Německo jaderné elektrárny 

bourá. V minulých letech to bylo odstranění 3 jaderných bloků, od minulého roku má 

dojít k vypnutí 6 jaderných elektráren. 

Mgr. Vladimír Mašek, místostarosta města  
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Zpráva o činnosti rady města a zastupitelstva města 
Období: od 30. 9. 2021 do 27. 1. 2022 

- Schůze rady  města č . 74 dne 30. 9. 2021 schválila Smlouvu  o dílo mezi 
městem Jistebnice a objednatelem LesInfo CZ,  České Budějovice na 
zpracování LHP v ceně 101.050,Kč  bez DPH. 
 Smlouvu o nájmu městského bytu v DPS Jistebnice č. 1, 3, 5, 8, 9, 14, 15, 

16 ,18, 20, 26 
 za 55,- Kč + cena za služby. 
 Smlouvy o pronájem dvou bytů v Padařově , cena je 45 Kč + cena za 

služby.. 
 Smlouvu o nájmu bytu v č.p.  167 + platba za služby. 
 Smlouvu o nájmu o nájmu  městského  bytu č. 6 a 8 Stará Hora za 95,-

/m2 bez DPH + platba za služby. 
 Zařazení dvou uchazečů do seznamu o pronájem bytu v DPS. 
Souhlasy s napojením stavebních pozemků. 
Souhlas s dočasným záborem pozemku kolem Jednoty. 
Souhlas s dočasnou úpravou hodin České pošty. 
RO č. 12. 
 

Schůze  rady města č. 75, dne 14. 10.  2021 schválila: 
-  RO č. 13. 
- Pronájem  pozemku p..č 1832/12, k.ú. Jistebbnice za 500,- + DPH. 
- Prodej dřeva. 
- Souhlasy s provedenými  pracemi na hraních pozemků 2117/1 a st. 55/1, vše 

v k.ú Božejovice. 
- Souhlas s čištěním koryta vodního toku Cedron. 
- Přjjetí daru movitých  věcí pro ZŠ a MŠ Jistebnice v hodnotě14.959,- Kč. 

 

Schůze rozšířené  rady města č.76, dne 4. 11. 2021 schválila: 
- Doporučení na záměr  převodu/ koupě pozemku p.č. 1572 v k.ú. Zvěstonín. 
- Smlouvu o nájmu městského bytu  Stará Hora č. 3, výše  nájmu  95,-Kč bez 

DPH + platba za služby. 
- Smlouvu o nájmu městského bytu č. 18, včetně zařazení žadatelky do 

seznamu, cena pronájmu 55,- Kč + úhrada  za služby. 
- Podání žádosti na grant na zdokonalení knihovního systému. 
- Celkem 5 smluv mezi městem Jistebnice a firmou EGD  na kabelové vedení. 
- Zveřejnění záměru na prodloužení pronájmu  pozemků st. 469 a část 

pozemku 1834/2, vše v k.ú. Jistenice za  cenu 50.000,-/rok. 
- Souhlasy s napojením pozemků. 
- Souhlasy s projektovou dokumentací na montáž kabelového vedení. 

 

Zasedání ZM č. 19, dne 11. 11. 2021 schválilo: 
- Dodatek č. 1 mezi ČSOB a městem Jistebnice na splácení zůstatku úvěru ve 

výši 9.465.774,21 Kč. 
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- Smlouvu o dílo mezi městem Jistebnice a firmou POHL cz Roztoky na akci 
Jistebnice  Kanalizace a ČOV ve  výši 103.920.117,08 Kč bez DPH. 
RO č. 14. 

- Prodej pozemků společnosti FARMTEC,a.s. o  výměře 122 m2 za cenu ve výši 
200,- Kč/m2.0 

- Nákup lesních pozemků  o celkové velikosti 277.921 m2 za cenu 2.5 mil. Kč. 
 

Schůze RM č. 77 dne 24. 11. 2021 schválila: 
- Dodatek smlouvy na odběr elektrozařízení  mezi firmou ASEKOL a městem  

Jistebnice. 
- Povodňový plán města Jistebnice. 
- Smlouvu s firmou EGD. 
- Smlouvy o využití systému odpadového hospodářství  s firmou  REMA a 

ELEKTROVIN. 
- Ceník  vodného  a stočného. 
- Odměny za SPOZ a angažovaným občanům. 
- Výroční zprávu ZŠ a MŠ. 
- Odpisový plán  ZŠ a MŠ ve výši 50.496,- Kč. 
- Odměnu řediteli ZŠ a MŠ. 
- Požadavek Okrašlovacího spolku na umístění dřevěného zábradlí v Sadech. 
- Souhlas s napojením soukromého pozemku. 

 

Schůze rozšířené RM č. 78 , dne 2. 12. 2021 schválila: 
- Zveřejnění záměru pronájmu vodní  nádrže v Třemešné spolku Za 

Třemešnou krásnější, z.s za cenu  100,- Kč/rok na dobu neurčitou s roční 
výpovědní lhůtou. 

- Prominutí  nájmu na 3 měsíce z důvodu rekonstrukce bytů a sociálního  
zázemí. 

- Prominutí platby za služby v roce 2021 v budově Náměstí 167. 
- Souhlas s napojením RD  v Orlově. 

 

Zasedání ZM č.20 dne 9. 12. 2021 schválilo: 
- Přijetí finančního příspěvku ve výši 63.819,- na ekologické hospodaření 

v lesích. 
- Přijetí dotace v roce 2021 ve výši 37.681,- pro jednotku SDH Jistebnnice. 
- Dar a smlouvu pro SRPDŠ Jistebnice ve výši 30.000,- Kč na zájezd do Anglie 

v roce 2022. 
- Rozpočet města na rok 2022 – P 47.529.715,- Kč, V – 51. 194. 405,- Kč. 
- RO č.-15.  
-  Rozpočet  DSO Čertovo břemeno. 
- Rozpočet Mikroregionu Venkov. 
- OZV č.. 2 /2021. 
- OZV č.  3/ 2021 – sazba 450,- Kč na poplatníka. 

 



Zpráva o činnosti rady města a zastupitelstva města 
 

9 

 

RM č. 79. dne 30. 12. 2021 schválila: 
- RO č. 16. 
- Příspěvek ve výši 2.200.000,- Kč  pro ZŠ a  MŠ Jistebnice. 
- Dohodu o uznání závazku mezi AMT Příbram a městem  Jistebnice.  Dlužník 

AMT uznává výši dluhu 23.881,50 Kč. 
- Podání žádosti na o pořízení zastavěného území. 

 

RM č. 80 dne 13. 1. 2022 schválila: 
- Dodatek ke Smlouvě na nalezené psy a kočky v Útulku Tábor (příjem 700,- 

Kč, cena pobytu za den 300,- Kč + DPH). 
- Jmenování komise na veřejnou zakázku – Dodávka elektřiny. 
- Tři smlouvy s firmou EGD. 
- Dodatek č. 1 mezi městem Jistebnice a firmou KAMU o 5 let. 
- Revokaci usnesení č. 914. 
- Dar pro Židovskou obec, Praha ve výši 15.000,- Kč na opravu náhrobku A. 

Katze. 
- Zveřejnění záměru  na prodej pozemků v Božejovicích za cenu 100,- Kč + 

platná DPH. 
- Zveřejnění záměru prodeje pozemků za cenu 100,-  s DPH. 
- Příspěvky ze sociálního fondu. 
- Revokaci usnesení č. 420 a 407. 
- Souhlasy se stavbou RD a jejich napojením. 
- Souhlas se zahájením řízení o prodeji pozemku p.č. 1079 v Cunkově. 
- Souhlas s pronájmem a prodejem pozemku p.č. 1808/1 ve Chlumu. 
- Doporučení ZM na nákupy pozemků. 

 

RM č. 81 dne 27. 1. 2022 schválila: 
-  Dodatek  k Dohodě o právní pomoci s právníkem  s Mgr. Pavlem Šedivým. 

Navýšení odměny o 1.000,- Kč měsíčně  + platná  DPH. 
- Dodatek č. č ke Smlouvě s firmou BACKER COMPUTER ve věci umístění 

technologie na budovu ZŠ a MŠ a zajištění optických tras pro zdravotní 
středisko, knihovnu a školu zdarma. 

- Pronájem vodní nádrže v Třemešné dle vyvěšených podmínek. 
- Plán investic do vodohospodářské infrastruktury. 
- Poskytnutí dvou dárkových balíčků spolkům. 
- Zveřejnění pronájmu nebytových prostor v budově Náměstí 167. 
- Účetní závěrku ZŠ a MŠ. 
- Souhlas se zrušením výdejního místa pošty v Božejovicících. 
- Souhlas se stavbou mostu v Makově. 

 

Stranu č. 6 až 9 připravil:   

Mgr. Vladimír Mašek, místostarosta, tel.:775 232 821, e-mail: vm01@seznam.cz  

 



Město Jistebnice 

 

10 

 

Plnění rozpočtu k 31. 12. 2021 

Rekapitulace příjmů, výdajů, financování a jejich konsolidace 
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Městská knihovna Jistebnice 

Rok 2022 si užíváme, protože nás nic a nikdo neomezuje a už můžeme fungovat 
normálně. Do knihovny opět začaly chodit děti na besedy, s družinou jsme obnovili 
naše pravidelné soutěžní odpoledne. Pro děti z 1. stupně ZŠ jsem připravila 8 besed, 
jejichž tématem byla zima, pohádky nebo etiketa. Po dlouhé době knihovnu navštívily 
i tři třídy jistebnické mateřinky. 

V knihovně také už 2 roky funguje semínkovna. Začali jsme v únoru 2020. Doba ale 
semínkovně nepřála, vždy na jaře, když by bylo semínek nejvíc zapotřebí, byla 
knihovna zavřená. Až letos je plně využívaná, zájem je opravdu velký, což nás všechny 
moc těší. Jen pro představu uvedu pár semínek, které zde můžete najít – kopr, pažitka, 
ačokča, yzop, pór, rebarbora, řepík, pupalka, rukola, salát, paprika, rajčata, fazole, 
mrkev, libeček, vodní kosatec..... 

Pomalu se rozšiřuje zájem o „jistebnické knihy“. Už pár zájemců strávilo v knihovně 
u těchto knih i několik hodin. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Knižní novinky 
Martin Goffa:   Mezi dvěma ohni / detektivka / 
Lucinda Riley:   Ztracená sestra / román o 7. sestře  známé série Sestry/ 
A.B. Paris:   Za zavřenými dveřmi / psychothriller / 
Donna Douglas:   Sestřičky a zuřící válka / pokračování série  / 
Luise Penny:   Vražedný chlad / detektivka / 
Zdeněk Grmolec:   Tajemství Černé královny / historický román / 
Zdeněk Chlopčík:   Protančit životem / životopis / 
Danielle Steel:   Bod zlomu / román ze současnosti / 
Andy Weir:   Marťan / sci-fi / 
Radka Třeštíková:   Tajemství / román ze současnosti / 
 
Na viděnou v knihovně 

                                                                                      Dagmar Nováková 
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Ze života mateřské školy 

Pevně doufáme, že na rozdíl od těch dvou posledních roků bude tento rok mnohem 
klidnější a co s nejmenším počtem omezení. 

Začátkem nového roku 2022 proběhla ve třetí a čtvrté třídě mateřské školy 
logopedická depistáž. Jednalo se o orientační vyšetření řeči dětí klinickým 
logopedem a se souhlasem rodičů. 

Předškoláci 25. ledna navštívili Městskou knihovnu v Jistebnici. Zúčastnili se besedy 
na téma Zima. Děti si s knihovnicí, paní Novákovou, povídaly o ročním období. 
Dětem se návštěva knihovny velmi líbila a těšily se, až budou moci přijít znovu. 

Bublinkář Kubula předvedl dětem krásné triky a kouzla z mýdlových bublin 2. února 
přímo v mateřské škole. Vystoupení bylo provázeno hudbou a humorným slovním 
doprovodem. Děti měly možnost sledovat, jak se z obyčejných bublin stávalo malé 
umělecké dílo. Všichni jsme si představení užili. 

Na dětský karneval se děti připravovaly několik dní dopředu. Paní učitelky si s dětmi 
vyprávěly o tradicích a zvycích Masopustu. Děti pomáhaly při výzdobě MŠ, vyráběly 
papírové řetězy a škrabošky. Karnevalové veselí vypuklo ve středu 16. února. Děti 
soutěžily, plnily jednoduché úkoly a hlavně tančily a užily si tento den. Na závět 
karnevalu byly masky odměněny.  

V období od 28. února do 4. 
března proběhl lyžařský kurz 
v zimním středisku na Monínci. 
Pro přihlášené děti to byl týden 
plný sportu a zábavy.  

Ve středu 16. března navštívil naší 
mateřskou školu reportér Českého 
rozhlasu České Budějovice Jan 
Kopřiva. Zajímalo ho, jak 
v Jistebnici vyřešili problém 
s nedostatkem míst v mateřské 
škole. 

O dva dny později do naší 
mateřské školy zavítalo divadlo Okýnko z Českých Budějovic s představením 
pohádky, Jak zajíček málem prospal Velikonoce. 

V úterý 22. 3. se předškoláci z třídy Balónků vydali na návštěvu do první třídy místní 
ZŠ, aby se seznámili s prostředím před zápisem. Žáci první třídy dětem předvedli, co 
už se od září naučili. Předškoláci si pak vyzkoušeli, jaké to je sedět ve školní lavici a 
plnit úkoly, které si pro ně paní učitelka Mgr. Tereza Seidlová Juskovičová 
připravila.  

23. března se všechny děti po ránu zapojily do výroby Morany. Bylo obdivuhodné 
sledovat, jak dva zkřížené klacíky získaly podobu Morany. Po svačině pak vyrazil 
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průvod v čele s Moranou k potoku, aby ji děti mohly poslat po vodě pryč a mohlo 
nové jaro přijít v nové síle. Jaro symbolizované ozdobenou živou vrbovou větvičku 
s květy a fáborky si naopak děti přinesly zpět do mateřské školy. 

                                                                    Olga Vavříková 
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Jistebnice 28. 3. 2022 
Vážení a milí přátelé, farníci, sousedé..., 

velikonoční příprava v podobě postní doby se blíží k vrcholu. Největší svátky křesťanství 
mohou přinést radost i v této těžké době. V obrazu událostí posledních týdnů přichází 
otázky, ke kterým nás vedla i postní doba: Co vše vlastně nutně potřebuji k životu? Čeho se 
mohu zříci? Co je pro mě to nejdůležitější?… Papež František o letošní Slavnosti Zvěstování 
Páně v pátek 25. března s postojem pokání zasvětil svět a zvláště Ukrajinu a Rusko 
Neposkvrněnému srdci Panny Marie, Matce Boží: „Maria, Matko Boží a Matko naše,… 

Zbloudili jsme na cestě pokoje.(…) Zalíbilo se nám ignorovat Boha, žít ve svých lžích, živit 

svou agresivitu, utiskovat lidské životy a hromadit zbraně. Přitom všem jsme zapomněli, že 

jsme ochránci svého bližního, ochránci společného domova světa.(…) Se zahanbením 

voláme: Odpusť nám, Pane! (…) Kéž tvůj pláč, Matko, pohne naším zatvrzelým srdcem. (…) 

Matko Boží a Matko naše, proto se svěřujeme tobě a zasvěcujeme tvému Neposkvrněnému 

srdci nás samotné, církev a celé lidstvo, zvláště Rusko a Ukrajinu. (…) Ty, která jsi utvářela 

Ježíšovo lidství, učiň z nás tvůrce společenství; ty, která jsi kráčela po našich cestách, doveď 

nás na stezku pokoje. Amen.“  

Můžeme obnovit svoje odhodlání rozšiřovat kolem sebe dobro, přiznávat, že nejsme 
soběstační a třeba s lítostí dát najevo své chyby. Tak začíná naše obnova. Zříkám se všeho 
zlého a všeho, čím zlo láká. Ve velikonoční slavnosti nočního bdění (vigilii) si připomínáme 
křest a obnovujeme závazek k napodobování vzkříšeného Krista. Ať tedy tato slavnost vede 
k proměně našeho myšlení i našich srdcí. 

Chtěl bych zde poděkovat všem, kteří jakkoliv pečují o kostel, ale i těm, kdo přispěli a 
přispívají na jeho další opravy. Přál bych si, aby to bylo místo milé a příjemné k setkávání.  

Stejně tak mám na mysli i kapli sv. Máří Magdaleny, která dotváří jistebnickou krajinu. 
Děkuji vám, kdo ji pravidelně uklízíte, či jinak opatrujete. Mám ale i jednu vážnou prosbu: 
kaple sv. Máří je neustále otevřená, a to je, myslím, dobře. Prosím však všechny z nás, 
abychom respektovali, že je to křesťanská kaple a duchovní prostor určený k modlitbě, 
meditaci, zastavení se v tichu. Tím chci vyjádřit touhu, abychom se v prostoru kaple chovali 
vhodným způsobem. Neberme tomuto vzácnému místu křesťanského ducha. Nehodí se 
přece k nevhodnému fotografování, i když k tomu svou krásou láká. Nehodí se ani 
k odkládání starých nepotřebných, či nehodnotných křesťanských obrazů, které je nám líto 
vyhodit, nebo sošek východních náboženství a duchovních směrů, které s křesťanstvím mají 
pramálo společného. Můžeme tak v sobě i navzájem budovat citlivost a vnímavost pro tyto 
duchovní věci, rozlišovat a rozvíjet ohleduplnost. Proto předem děkuji i prosím vás, kdo 
toto místo navštěvujete: zachovejme si je v úctě krásné a čistě křesťanské tak, jak bylo 
zbudováno našimi předky. 

Přeji nám všem, ať nám přicházející radost Velikonoc dává také naději, že jsme na cestě 
k opravdovému pokoji. Každý z nás tomu může napomoci. Rád Vás všechny zvu k účasti 
na prožití velikonočních obřadů v našem kostele. 

Přeji všem hezké jarní dny a požehnané i radostné velikonoční svátky. Těším se na setkání 
s vámi a žehnám vám. 

P. Pavel Němec, administrátor farnosti Jistebnice 
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Jistebničtí zastupitelé se postavili za své občany hned dvakrát 

V červnu minulého roku představila developerská společnost SEBRE Holding a. s., 
většinový vlastník společnosti Golf Čertovo břemeno, s.r.o., projekt ubytovacího 
resortu pro 70 osob, který plánovala postavit na louce o rozloze 1, 4 ha v obci Alenina 
Lhota na severu Jistebnicka.  

Avšak se stavebním záměrem se neztotožnili nejen obyvatelé severní části Jistebnicka, 
ale každý, pro kterého přírodní park Jistebnická vrchovina něco znamená – ať už jde o 
lidi, kteří odtud pochází, jezdí sem na výlety nebo pouze bojují za přírodu tak, jak ji 
známe. Z tohoto impulsu vznikl spolek Pod Javorovou skálou, prostřednictvím kterého 
jsme na konci prosince zveřejnili petici Zastavení developerského projektu v přírodním 
parku Jistebnická vrchovina, kterou k 3.3.2022 podepsalo na 1200 lidí z celé České 
republiky.  

Na našich webových stránkách www.podjavorovouskalou.cz jsme shrnuli zásadní 
argumenty, proč by podle nás, místních obyvatel, ale i mnohých odborníků z oblasti 
architektury, ochrany přírody a krajinného rázu, stavba takovéhoto typu a enormního 
měřítka neměla stát právě tady. Jako hlavní z našich obav v případě realizace výstavby 
bych vyzdvihla možný precedens pro nové, nebo i stávající investory, kdy následkem 
dojde k neúměrnému zvýšení masové turistiky v dané lokalitě, což je v příkrém 
rozporu se záměry ochrany tohoto vzácně zachovalého kraje.  

Pozornost nás občanů, ale i zástupců společnosti SEBRE Holding a. s., se upínala 
k jednání jistebnického městského zastupitelstva, protože právě na rozhodnutí 
zastupitelů záleželo, zda v nově vznikajícím územním plánu bude louka uvedena jako 
plocha k zastavění, nebo bude z návrhu územního plánu vyjmuta. Zastupitelé se 
nakonec za své občany postavili hned dvakrát. Jednak odmítli ohrozit přijetí nového 
územního plánu, na který řada z obyvatel Jistebnicka kvůli svým stavebním záměrům 
netrpělivě čeká a podruhé pak při vlastním hlasování o této lokalitě, kdy vyslyšeli 
žádostí obyvatel především ze severní části Jistebnicka počtem devíti hlasů proti pěti 
rozhodli o vyjmutí dotčené plochy z územního plánu.  

Vlastní jednání zastupitelstva, na které se dostavili jak zástupci SEBRE Holding a. s., 
tak zástupci nás - občanů, probíhalo v dosti vypjaté atmosféře. Věříme, že 
exemplárním výstupem zástupců investora na veřejné schůzi zastupitelstva se vnitřní 
motivace těch zastupitelů, kteří hlasovali ve prospěch vybudování ubytovacího resortu 
ve volné krajině, přinejmenším zachvěje a nahlodá jejich (s)vědomí, je-li tento investor 
skutečně vhodný partner pro rozvoj Jistebnicka. 

Všem, kteří svůj podpis k petici také připojili, nebo nás podporují jiným způsobem, 
patří velký dík! Taktéž velký dík patří i zastupitelům města, kteří se postavili za svoje 
voliče ve smyslu, že už není doba, kdy je nutné za každou cenu rozdávat krajinu a 
nemovitosti komukoliv za cokoliv. Naopak je důležité ochránit hodnotu krajiny jako 
takové a sídel, které nejsou napadené podobnými megalomanskými investičními 
projekty, jako se to děje na Lipně i na dalších pro investory atraktivních místech. 

Lucie Váchová, Pod Javorovou skálou, z. s. 
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Jistebnická vrchovina – KRÁSNÁ NEZNÁMÁ:  

Prvky lidové architektury 
 
Možná si myslíme, že známe náš kraj jako své boty, vždyť jsme zde vyrůstali a 
trávíme svůj život v jeho náruči. Je však spousta neviditelných zajímavostí, které 
nám připadají samozřejmé, už je ale tolik nevnímáme. To je ale naprosto 
přirozené, více nás upoutá to, na co nejsme zvyklí, jiné krajiny, kulturní zvyklosti 
a architektura, a proto vám přinášíme tento seriál Jistebnická vrchovina – krásná 
neznámá, abychom se seznámili se zajímavostmi místa, kde žijeme. Symbolicky 
začneme přímo v Alenině Lhotě č.p. 1: 
 

Vedle štítových, representačních 
oken měla sednice vždy alespoň 
jedno okno na zápraží,  do dvora. 
Chalupa v Násilově je příkladem 
obydlí malého, kde se musili 
spokojiti jedním štítovým oknem. 
Naproti tomu stará část stavení 
z Aleniny Lhoty je vybavena 
čtyřmi okny, takže zde byla 
roubená světnice* skutečnou 
„světlicí“. Toto stavení má ještě 
jiné prvky hodné záznamu: tak 
již ona vysoká podezdívka, 
dosahující až k oknům, jest u nás 

zjevem málo obvyklým. A poněvadž běží o stavbu opravdu klesající pod tíhou věku, 
najdete tu nosné stropní trámy podepřené dřevěnými sloupky o kamennou podezdívku 
se opírajícími. Druhá polovina stavení je zděná. Je nasnadě domněnka, že tato část je 
novějšího původu a znamená rozšíření původní jediné světnice o přístavbu, umožněnou 
zlepšením hospodářských poměrů z období zrušení roboty. Celé stavení je však kryto 
došky, které na kalenici** doplňuje řadou pokladený drn. Kresbou je znázorněna 
„kultura“ netřesku na tom drnovém hřebeni střechy. Řekl jsem kultura úmyslně, neboť 
ten netřesk tam nasadily hospodářovy ruce v určitém úmyslu. Prastará je to pověra 
daleko rozšířená, že netřesk je lepší než hromosvod. Již prý Karel Veliký, král francký 
a císař římský (742-814), průkopník osvěty své doby, kázal, aby na budovách byl sázen 
ochranný netřesk. Z alpských zemí se pověra o tučnolistém ochránci před bleskem a 
ohněm přenesla i k nám, a poněvadž na našich skalách netřesk roste, přestěhoval se i 
na hřebeny střech a hlavice sloupů a na zdi kolem dvora. Je malebným doplněním 
siluety staré chalupy. 
Zdroj: Jaroslav Duriš Spirhanzl „Staré jihočeské chalupy“ z roku 1945. Knihu 

doplněnou půvabnými kresbami  si můžete zapůjčit v Městské knihovně v Jistebnici. 
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*Světnice (sednice, seknice): Základní obytná místnost domu, která se vyvinula ze 
staré dýmné jizby po odstranění kouře v souvislosti s vývojem topeniště. Ke světnici 
se pojí řada obyčejů (kropila se s ostatními místnostmi tříkrálovou vodou, věšely se 
v ní o Božím těle věnečky z březových větviček, na Velký pátek ji hospodyně rychle 
vymetaly novým koštětem ze čtyř koutů doprostřed a smetí vynášely na cestu, aby se 
ve stavení nedržel obtížný hmyz.  
Zdroj: SVĚTNICE, SEDNICE, SEKNICE | Světnice (sednice, seknice) lidové stavby 
(lidova-architektura.cz)  
 
**Kalenince: Pojmenování hřebenu střechy „kalenicí“ se odvozuje od toho, že 
závěrečné došky byly namáčením v hlíně kaleny, aby byly těžší, lépe vázaly a čelily 
povětrnosti.  
Zdroj: Jaroslava Duriše Spirhanzel, Staré jihočeské chalupy, r.v. 1945 
 

 
Obrázek - Alenina Lhota čp. 1 – Netřesk na kalenici chrání před bleskem 
 
 
 

Za spolek Pod Javorovou skálou z.s. Magdalena Rezková 
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Skauti v Jistebnici 

  

Náš oddíl se aktivně schází na pravidelných pátečních schůzkách. Světlušky a skautky 

prožívají pohádkové příběhy, vlčata a skauti plní dobrodružné výzvy a všichni 

pohromadě se setkáváme na střediskových akcích i oddílových výpravách. V březnu 

se celá naše Třináctka setkala na  střediskové akci TIME, která se koná každoročně na 

počest zakladatelů Třináctky, Tipa a Melouna. 

Prvního května plánujeme slavnostní odemčení Lužnice u Stádleckého mostu a 

zahájení vodácké sezóny. V červnu vyrážíme na republikové setkání vodních skautů 

Navigamus, na které se těšíme už rok. Akce se vloni kvůli covidu raději nekonala. 

Jezero Matylda u Mostu navštíví letos mořeplavec Augustýn Heřman a děti si budou 

hrát na jeho námořníky. Při osídlování a objevování Ameriky si ověří svoje skautské 

dovednosti. 

Máme radost, že po trošku nejistém období a improvizaci se vracíme do pevných kolejí 

našeho skautování. Třináctka se aktivně angažuje při pomoci ukrajinským obyvatelům. 

Pomáháme zajišťovat zázemí pro ubytování v Oltyni a naše klubovna je v rámci 

spolupráce s městem připravená a k dispozici pro potřebné ubytování. 
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Hospic Jordán píše o skautech z Jistebnice:  

- Píše se rok 2010- skautský oddíl Třináctka Opařany z Jistebnice pořádá 

první adventní sbírku pro hospic a řadí se mezi první dárce, kteří hospic 

podpořili. 

- Píše se rok 2021- skautský oddíl Třináctka z Jistebnice pořádá další z již 

tradičních adventních sbírek pro hospic a přináší cca 5 kg peněz! 

- A víte, kolik je to korun? 29287 korun!!! 

 

Děkujeme vedoucím oddílu, skautům, skautkám, vlčatům i světluškám za 

podporu, která patří mezi ty nejdelší, které hospic má! 

 

A samozřejmě velký dík patří i Jistebnickým – částka byla vybrána za 3 

hodiny. 
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Informace Okrašlovacího spolku Jistebnice  
Vážení spoluobčané, v minulém čísle Jistebnického zpravodaje (4/2021) 

jsme se vás ptali, kde přesně je umístěn kříž, který stával na Malém 
náměstí, než se začal stavět kulturní dům. A že jeho spodní část stojí na 

Náměstí poblíž kašny.  

Někteří z vás se nám s odpovědí ozvali (děkujeme!) a jejich slova jsme si nakonec 

mohli ověřit při listování historickými kalendáři obce Jistebnice z let 2003 až 2005, 

kde je vše zdokumentováno i slovně popsáno. Dočítáme se, že na místo dřevěného 

(prostředního) kříže byl v roce 1987 přemístěn kamenný kříž z Malého náměstí, který 

musel ustoupit stavbě kulturního domu. 

Stejně tak se vyjasnilo, že spodní část kříže nestojí poblíž kašny, ale že se jedná o 

spodní část sloupu, na který se věšely lucerny pro osvětlení náměstí. 

Dále bychom chtěli připomenout nadcházející akci Ukliďme Česko, při které hlavním 

jarním úklidovým dnem letošního roku bude sobota 2. 4. 2022. Budeme rádi, když se 

opět co nejvíce spoluobčanů a spolků bude podílet na úklidu kolem svého bydliště a 

komunikací, ať už v tomto termínu nebo jindy, podle vlastních časových 

možností a aktuálního počasí. 

Také letos můžete od května do srpna podávat své návrhy na ocenění 
Jistebnický Krasoň (resp. anticenu Jistebnický Prasoň). 

Za Okrašlovací spolek Jistebnice 

Vanda Pincová, Jiřina Svobodová, Iva Pešková 
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S Ivanem Svítkem o Ukrajině 
Válka na Ukrajině mění život v Evropě. Do humanitární pomoci uprchlíkům se zapojili i obyvatelé 

Jistebnice. Zpravodaj požádal o rozhovor k současné krizi nového majitele zámku v Jistebnici, který 

až do začátku bombardování žil pět let v Kyjevě.   

Jaká je dnešní ukrajinská společnost?  

V posledních letech se strašně moc změnila k lepšímu jak ekonomicky, tak politicky. Ukrajinci měli 
dvě důležité revoluce. Oranžovou a revoluci důstojnosti proti Janukovičovi, který začal rozhovory 
s EU, ale pak je na tlak Putina zrušil. Vždy šlo o snahu široké veřejnosti odpoutat se od 
postsovětského dědictví a začlenit se do Evropy.  

Dříve měla Ukrajina proruské elity, ale změnilo se to. Paradoxně Putinova politika posledních let a 
současná válka tento odklon jen utvrdily. Krize na Donbasu a okupace Krymu způsobily, že hodně 
lidí s nostalgií po sovětské minulosti odešlo k Rusům. Opačným směrem šli ti, kteří chtěli žít 
v demokracii. Společnost se změnila na prozápadní. Putin tak dnes našel jinou Ukrajinu, než při 
krymské anexi. 

V posledních letech se rozvíjela občanská společnost, dobrovolníci a nadšenci, kteří chtěli pro svou 
zem lepší budoucnost. Země začala viditelně prosperovat i hospodářsky. Objevily se nové obory 
podnikání, kde třeba v ICT pracují Ukrajinci pro globální trhy. Modernizovalo se zemědělství, které 
má velký potenciál. 

V politice byla poptávka po lidech, kteří nebyli spojeni s minulostí. Původně bohatí lidé, kteří měli 
politické funkce, začali z politiky odcházet. Ukrajina před válkou byla strašně dynamická a mladá 
demokracie. 

Jak Ukrajinci vnímají Čechy? 

Pozitivně. Jsme pro ně západ. Je tu jedna z největších diaspor. Máme k sobě blízko i kulturně. Je tam 
historie jako volynští Češi. Rusové a Ukrajinci se hodně liší. Ukrajinci jsou k nám mnohem blíže. 
Jako tradiční zemědělci jsou mnohem mírnější. 

Co čeští podnikatelé na Ukrajině? 

Bylo tam pár českých podnikatelů, kteří měli důležitou roli. Tomáš Fiala, který je můj obchodní 
partner, je asi druhý největší zahraniční investor na Ukrajině. Po roce 2014 se rozhodl investovat do 
nezávislosti médií a držet jejich nezávislost jako důležitou celospolečenskou hodnotu pro ukrajinskou 
demokracii.  

Jaká je tamní mladá generace?  

Mladá generace 20+ je jako lidé na Západě. Mají vlastní názor. Studovali v zahraničí. Zajímají se o 
dění ve světě. Jsou aktivní. 

Je v něčem ruský útok na Ukrajinu podobný tomu, co Československo prožilo v roce 1968? 

Je to ta samá invaze. Ten stejný akt síly, která má zadusit změny, které Moskva nechce. Jen tam je 
rozdíl, že Ukrajina bojuje s Ruskem již sedm let. A Ukrajinci se naučili vzdorovat. Platí se speciální 
daň 2 %, která jde na o obranu. Řada lidí má příbuzné v Rusku. Lidé vidí, co se stalo v Donbasu, a 
nechtějí to na Ukrajině. Na Krymu nepadl jediný výstřel a Putin si myslel, že to bude nyní stejné. 

Válka na Ukrajině zvedla v Česku nebývalou vlnu solidarity. V Jistebnici hasiči uspořádali 
humanitární sbírku, do které se zapojilo velké množství obyvatel. Nyní se chystá ubytování pro 
uprchlíky. Co nyní Ukrajina potřebuje nejvíce? 

Humanitární sbírky a podpora uprchlíků jsou důležité. Ale Ukrajina se potřebuje efektivně bránit. 
Vše je potřeba, ale beze zbraní se neubrání. Většina uprchlíků svou vlast miluje, chtějí se vrátit zpět, 
až to bude možné. Když Ukrajina Putina nezastaví, tak bude ve své expanzi pokračovat. 

(jel) 
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Jistebnická semínkovna v knihovně 
Semínkovna slouží k bezplatnému sdílení osiva- tzn. vezmu si libovolná semínka, 
vypěstuju, sklidím semínka a část zase vrátím do semínkovny pro další sousedy. Je to 
eko (nepěstujeme s chemií, prosíme vás o totéž), zdarma, podporuje to druhovou 
pestrost, rostliny jsou také (minimálně tu poslední generaci) přizpůsobené našim 
podmínkám, protože semínka jsou z našeho okolí. Semínkovnu pravidelně plníme 
našimi semínky, ale už se nám objevují i semínka od našich sousedů a přátel a najít tak 
můžete pestrou nabídku semínek bylinek, okrasných rostlin i zeleniny.  

Jistebnická semínkovna je pro Vás dostupná v otevíracích hodinách knihovny, kde si 
můžete vypůjčit i knihy o semenaření.  

Po zavřeno Út 12.30-17.00 St 8-12, 12.30 - 14.00 Čt 12.30 - 17.00 Pá 8 – 12, 12.30 - 14.00  

A teď opáčko z minula… 

Hlavním důvodem domácího semenaření je produkce osiva odpovídajícího vašim vlastním 
kritériím (velikost plodů, chuť, ranost apod.). Vámi pěstované rostliny se mohou postupně 
adaptovat na podmínky vaší zahrady a tím být odolnější proti chorobám a škůdcům. Díky 
tomu je možné postupně zcela přestat používat ochranné postřiky či chemická hnojiva. 
Domácí semenaření je cesta k uchovávání a spoluvytváření odrůd rostlin, které můžeme 
předat svým potomkům. Vlastní produkcí osiva rovněž ušetříte nemalé finanční náklady, 
přispíváte k zachování biodiverzity v podobě jedinečných variet, místních či tradičních 
odrůd… Semeny si můžete namnožit nejen zeleninu, ale i koření a květiny. 

• NESEMENAŘTE SEMENA ZÍSKANÁ Z HYBRIDNÍCH ROSTLIN! Hybridní rostliny se 
označují obvykle značkou F1 a v dnešní době tento typ osiva převládá. Protože v přírodě 
bohužel platí pravidla genetiky: Zkříží-li se dvě odrůdy, má první generace jejich potomků 
(F1) shodné vlastnosti. Pokud ale tuto generaci dále křížíte, získáte potomstvo (F2), které již 
nebude ve svých vlastnostech jednotné. Sice je jistá šance, že část semen ponese totožné 
vlastnosti jako F1 generace, ale zbytek ponese vlastnosti různorodého charakteru, což vůbec 
nemusí odpovídat vašim potřebám…Semínka z rostlin hybridních, či získaná ze zakoupené 
zeleniny, není vhodné semenařit. Pro semenaření vždy volte odrůdy, o nichž s jistotou víte, 
že nejsou hybridní!  

• NESEMENAŘTE SEMENA ZÍSKANÁ Z „VYBĚHLIC“. Semínka z vyběhlic totiž 
ponesou vlastnosti vyběhlice a s velkou pravděpodobností z nich vyrostou opět vyběhlice. 
Tudíž nebudou tvořit kořen (v případě mrkve), kvůli němuž plodinu pěstujeme… 
Nesemenařte ani salát, který jde do květu, aniž by vytvořil listovou růžici.  

• POZOR NA SEMENAŘENÍ DÝNÍ, CUKET AP. Tyto plodiny jsou totiž cizosprašné. 
Pokud tedy pěstujete vícero odrůd najednou na jednom pozemku, včely přenesou pyl mezi 
jednotlivými odrůdami. Dojde k nechtěnému křížení a z takových semen vám sice může 
vyrůst úžasná nová odrůda, ale taky ne až tak úžasná, jelikož se „vyředí“ vlastnosti původní 
odrůdy. Takže pokud Vám nevadí nějaký ten kříženec, klidně si semínka z dýně jen tak 
vyloupejte. Pro správné semenaření těchto plodin se ale používá poměrně jednoduchá metoda, 
kterou s trochou cviku zvládnete a budete mít jistotu, že ze semen cukety vám nevyroste 
například neforemný patison…Postup je možné najít na internetu, nebo je vytištěný v 
knihovně. 
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Můžete se přidat také k naší skupině Semínkovna Jistebnice na Facebooku, kde můžete 
nabídnout a poptat semínka, ale také například přebytek sazenic. 

Díky, ať to roste���� 
Zuzka Dlouhá a Marta Kubištová 
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Za co platíme? 

Ve zpravodaji č. 2/2021 jsem poukazoval na poplatky ze psů, jak se využívá cca 
40000,- Kč pro majitele psů. Odezva z radnice ani od zastupitelů žádná. Proto od 
letoška neplatím. Jednak mám psa ve vlastním obydlí a venčím ho na vlastním 
pozemku jako většina občanů Jistebnicka a jednak mám předplaceno, na což nikdo 
neupozornil...musel jsem upozornit sám. Ptám se, proč ve zprav.č. 4/2021 nevyšla výše 
poplatků ze psů nebo poplatek za ubytování? 

Naposledy se občané mohli dozvědět o výši poplatků ze psů ve zpravodaji č.1/2020 
z počátku dubna 2020 na rok 2020. Zjistil jsem, že účelem placení poplatků ze psů je 
snižovat či vyrovnávat negativní důsledky spojené s chovem psů v obcích. Poplatky 
mají pokrývat náklady na udržování čistoty obce - např. úklid psích exkrementů 
z veřejných prostranství, doplňování sáčků pro pejskaře, opravy košů určených na psí 
exkrementy atd. U nás jsem nic podobného nezjistil. Tak proč platit. To by se pak 
mohlo platit i z koček, které běhají po městě jako psi.  

V některých městech jsou poplatky ze psů zrušeny a platí se až za 3 a více psů, např. 
Králův Dvůr nebo v Sedlec-Prčici se platí třetinová výše poplatků než u nás.  

Milan Bastl 

Jistebnice – územní plán 

V poslední době se občanům Jistebnicka dostaly do schránek brožurky, ve kterých pan 
JUDr. Jiří Němec obhajuje a.s. Sebre Holding, jež hodlá postavit ubytovací komplex 
pro zejména hráče golfu na zelené louce. Pan JUDr. Němec v 10 blocích “strašení” 
poukazuje na fakta k navrhovaným ubytovacím prostorům a co bude, když to neprojde 
do územního plánu. Úvodem mých argumentů bych chtěl zdůraznit, že nemám nic proti 
golfu a golfistům. Rovněž nemám nic proti projektu pro ubytování hostů, který se mi 
líbí.  

1. Argument: proč se má stavět na zelené louce, cpát tuny betonu a asfaltu do 
přírody? Vždyť areál golfu má přes 400.000 m². To by se nenašlo 13000 m² např. 
u restaurace nebo za ní, kde je již vybudována potřebná infrastuktura (cesty, 
elektřina, voda, odpady apod.). Na tento argument mi nebylo ZM 3.3.2022 
zodpovězeno! Jenom p. Němec se zmínil, že by tam neměl klid, za kterým utekl 
ze Slap! Vždyť z vrtů, kterými se hodlají vytápět ubytovací prostory, by se 
mohla vytápět i restaurace, či jiné objekty v areálu golfu.  

2. Argument, na který mi nebylo ZM zodpovězeno. Cituji z brožury strašení 9. 
“Golf sice koupil penzion na návsi o 35 lůžkách, ale o pouhých 8 pokojích, což 
je pro jeho potřeby zcela nevyhovující, takže golfisté nocují po okolí a zatěžují 
dopravu.” konec citace. Otázka zněla, proč se kupoval penzion Gold, když zcela 
nevyhovuje golfu? To si ho kupující před koupí neprohlédli? Nebo kupovali 
zajíce (penzion) v pytli? Co si o tom myslet? Strach z případné konkurence?  

3. Argument, na který jsem nedostal uspokojivou odpověď. Cením si úsilí, které 
vynaložil JUDr. Němec při budování golfu a přilehlých budov, u kterých 
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zanechal původní styl. Cením si toho, že jeho rodina podporovala, podporuje a 
chce podporovat i další projekty v Jistebnici. Zejména pro děti a mládež, jež 
transparentně prezentují. Co mně ovšem zvedlo adrenalin, že pan JUDr. Uvádí, 
co se týče jeho podpory, že některé projekty neuveřejňuje, “poněvadž chce 
ochránit příjemce před útoky” konec citace. Co si pod utajováním příjemců 
takových darů představit. Kde je ta transparentnost? Koho chce chránit před 
útoky? Zastupitele, kteří jsou ochotni hlasovat za mrzký peníz proti většině 
občanů Jistebnicka? Cosi se ukázalo při veřejné schůzi ZM 3.3.2022! Zbytek 
nechám na voličích v říjnových volbách. 

Dalo by se dále argumentovat, ale to nechám na jindy. Nebudu více komentovat, jak 
se zvedne turistický ruch, kolik lidí zaměstná a kolik metanu vyprodukuje škodlivý 
skot.  

Milan Bastl 

Ze života SEKSu 

Spolek emancipovaných kluků sympaťáků v letošním roce 2022 odstrojil vánoční 
strom a uklidil vánoční výzdoby. Poté na výroční schůzi zhodnotil omezené akce v roce 
2021 a vytyčil si akce na rok 2022. První z nich bylo zachování tradičního masopustu, 
který zanikl po zrušení JZD a Kovopodniku a byl obnoven spolkem SEKS v roce 2008. 
V loňském roce nebyl organizován z důvodu covidu-19. Letos po uvolnění opatření se 
opět zaplnilo náměstí maskami doprovázené kapelou. Po občerstvení, které bylo 
připraveno jak pro občany Jistebnicka, tak i pro masky, se průvod vydal na tradiční 
trasy Jistebnicí. Tímto chceme poděkovat všem občanům, kteří připravili u svých 
obydlí masopustní dobroty. Po ukončení průvodu se masky sešly v KD, kde 
pokračovala zábava za doprovodu hudby do večerních hodin. Na závěr chceme 
poděkovat všem maskám - bylo jich přes 45, hudbě i sponzorům: GS Technik, město 
Jistebnice a Farmtec za podporu při udržování tradic.  

 Za SEKS Milan Bastl 

 



Padařov 
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V sobotu 12. 03. 2022 se v Padařově uskutečnil Maškarní bál s tématem 

„Disney království“ 
 

My sešli jsme se v myší díře 

a tančili v dobré víře. 

Všechny myšky měly krásné vábné rysy  

a nebyly žádné kanálové krysy. 

Byly to myšky z pohádky, 

všichni u nás zapomněli na hádky. 

Užili jsme  si večer šílený, 

který byl pro blbnutí jako stvořený !!! 
 

Protože když se u nás lidé baví, tak je to pro nás ta největší odměna.  
 

…. Takže příští rok v Padařově zase na shledanou  

     Maškarní team  
 

 



Padařov 
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Spolek Sedlecká 
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Vildův mlýn – duch a srdce Jistebnice 
 

Jarní plány na rok 22 jsme přizpůsobili situaci a náladě ve společnosti a v souvislosti 

s děním ve světě jsme odložili plánovaný křest střechy a společenskou veselici, kterou 

jsme na konci minulého roku už nestihli. 

Chceme uklidit okolo domu a připravit Vildův mlýn na léto, kdy budou přednášky, 

divadlo a koncert. Rádi uvítáme ve Vildově mlýně všechny, kteří si rádi rozšiřují obzory 

všemi kulturními a společenskými  směry. 

Na jarních brigádách na nás čeká setkání a povídání si s hráběmi, košťaty, lopatami 

v ruce a valníkem za zády :-) 

Těšíme se na nás všechny a příjemnou brigádnickou atmosféru, která nás ve Vildově 

mlýně čeká a kterou si vylepšíme neveselost a neradostnost dnešních dní. 

(BM) 

 

Stavební buňka Irena se jmény všech, kteří u Vildy strávili svůj čas 
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Z činnosti 1. FC Jistebnice 

Po zimní přestávce začíná jarní část sezóny 2021/2022 a je čas zhodnotit zimní 
přestávku v oddílu 1. FC Jistebnice. 

Muži pravidelně využívali k zimní přípravě tělocvičnu a UMT na Soukeníku 
v Sezimově Ústí, zároveň sehráli několik přípravných utkání. Na úvod přišla prohra 
s Milevskem B 1:5, následovala vysoká výhra 7:2 nad Sokolem Sezimovo Ústí. 
V polovině přípravy přišla cenná výhra nad účastníkem KP, Dražicemi, 3:1. Přelom 
února a března sehráli muži přípravné utkání na UMT ve Voticích s místním áčkem a 
po velmi pohledném utkání slavili domácí výhru 3:2. Zimní přípravu ukončily utkání 
s účastníky 1. A třídy. S meteorem Tábor přišla prohra 4:2 a poté v generálce muži 
vyhráli na přírodní trávě v Chýnově 3:2. Zároveň se odehrálo první jarní mistrovské 
utkání, kdy muži jasně porazili Čížovou 7:0. 

Dorost se zúčastnil jako každý rok halového turnaje v Milevsku, kde obsadil 6. místo 
z 10 účastníků, nechal za sebou i dva týmy Milevska. Bohužel plánovaná přípravná 
utkání s Ratměřicemi a Milevskem musela být zrušena pro velké marodky, covid, 
hory. K přípravě dorost využíval tělocvičnu a halu v Dražicích. Žáci se rovněž 
připravovali v tělocvičně. 

Oddíl nezahálel ani při brigádách, kdy došlo k úpravě okolí kabin, hřišti.  

V březnu proběhla revitalizace fotbalového hřiště v Jistebnici. Došlo k vertikutaci, 
zapískování, aerifikaci (hloubkové uvolnění), dosetí trávníku a hnojení. Velkou 
měrou se na tomto podílela firma Golf Čertovo břemeno, která tuto úpravu provedla 
svými stroji. Poděkování patří nejen zaměstnancům této firmy, ale také Miroslavu 
Maňákovi, který zajistil přepravu strojů. 

Zároveň děkujeme i všem našim sponzorům, kteří nás pravidelně podporují finančně 
a hmotně, zejména městu Jistebnice, firmě GS technik, Truhlářství a pokrývačství 
Michal Sokolt a firmě Farmtec.  

V tomto roce se vedení oddílu rozhodlo uspořádat Sbírku pro Petrušku, která i nadále 
probíhá. Všem, kteří doposud přispěli, moc děkujeme! 

        Za 1. FC Jistebnice Mgr. Václav Mácha  
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Kompletní rozpis oddílu 1. FC Jistebnice 

Rozpis Muži 

Den, datum Výkop Utkání 

So 2. 4. 13:00 Jistebnice – Planá nad Lužnicí 
So 9. 4. 16:30 Sepekov - Jistebnice 

So 16. 4. 13:30 Jistebnice – Soběslav B 
Ne 24. 4. 16:00 Kestřany - Jistebnice 
So 30. 4. 13:30 Jistebnice – Milevsko B 
So 7. 5. 17:00 Chotoviny - Jistebnice 

So 14. 5. 13:30 Jistebnice - Hradiště 
So 21. 5. 17:00 Větrovy - Jistebnice 
So 28. 5. 10:30 Jistebnice - Božetice 
Ne 5. 6. 15:00  Chyšky - Jistebnice 
So 11. 6. 13:30 Jistebnice – Mladá Vožice 
So 18. 6. 16:00 Kluky - Jistebnice 

Rozpis Dorost 

Den, datum Výkop Utkání 

So 2. 4. 10:00 Dačice+Kunžak - Jistebnice 
So 9. 4. 10:00 Jistebnice – Dačice+Kunžak 

So 16. 4. 10:00 Planá nad Lužnicí - Jistebnice 
So 23. 4. 10:00 Jistebnice - Protivín 
Ne 1. 5. 10:00 Hradiště B - Jistebnice 
Ne 8. 5. 10:00 Jistebnice – Soběslav+Veselí nad Lužnicí 
So 14. 5. 10:00 Jistebnice – Čimelice+Mirovice 
Ne 22. 5. 10:00 Trhové Sviny - Jistebnice 
Ne 29. 5. 10:00 Jistebnice - Větrovy 
Ne 5. 6. 10:00 Týn nad Vltavou - Jistebnice 

Rozpis Starší žáci 

Den, datum Výkop Utkání 

Ne 17. 4. 10:00 Jistebnice – Planá nad Lužnicí 
Ne 24. 4. 17:00 Bechyně - Jistebnice 
So 30. 4. 10:00 Jistebnice - Tučapy 
So 7. 5. 10:00 Jistebnice – Veselí nad Lužnicí 

Ne 15. 5. 14:00 Stádlec - Jistebnice 
So 21. 5. 10:00 Jistebnice – Táborsko C 
Ne 29. 5. 10:00 Malšice - Jistebnice 
So 4. 6. 10:00 Jistebnice – Chýnov+Mladá Vožice 
Čt 9. 6. 16:30 Meteor Tábor B - Jistebnice 

Rozpis Mladší žáci 

Den, datum Výkop Utkání 

Ne 3. 4. 14:00 Choustník - Jistebnice 
So 16. 4. 10:00 Jistebnice - Bechyně 

Pozn.: Poté se u mladších žáků rozehraje nadstavbová část. 
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HASIČI JISTEBNICE 
Vážení příznivci, 

Jedinou naší akcí, kterou jsme od začátku roku uspořádali byla „Sbírka pro Ukrajinu“, 
která se konala v neděli 6. března v Domě hasičů. Zde bych chtěl poděkovat všem 
spoluobčanům, kteří do sbírky přispěli. Věcí všeho druhu se sešlo opravdu velice 
mnoho. Sbírka byla věnována konkrétním osobám, které je z větší části rozdělili mezi 
Ukrajinské uprchlíky, a zbytek sbírky byl zaslán přímo na Ukrajinu. 

V pondělí 4. dubna od 17:00 hod. proběhne  sběr kovového šrotu. Každou ulicí se 
pojede pouze jednou. Neberou se lednice, televize apod. Děkujeme všem za spolupráci 
a pochopení.  

Jelikož se nám blíží období k pálení klestí, listí a shrabané trávy na zahradách, tak 
bych Vás chtěl upozornit na dodržování zásad při rozdělávání různých ohýnků a 
zákazu vypalování trávy. 

Příznivce požárního sportu bych chtěl pozvat na okrskovou soutěž v požárním sportu, 
která proběhne v sobotu 28. května od 12:00 hod. v Jistebnici u Smolíka. 

                                                                                                Jaromír Netolický 
 
 
 

MLADÍ HASIČI 
Vážení příznivci, 

Nejprve, než Vás seznámím s  akcemi , které v uplynulém období proběhly,  bych 
chtěl poděkovat firmě GS Technik  za  nemalý finanční dar  na naši  celoroční činnost.  

Nyní Vás seznámím s akcemi, kterých se MH zúčastnili v uplynulém období. V první 
řadě to byla soutěž „Požární ochrana očima dětí“, která byla  za pomoci  Mgr. 
Michaely Široké vyhlášena na naší Základní a Mateřské škole. Celkem se jí v šesti 
kategoriích výtvarných prací zúčastnilo 120 dětí. Hodnocení nebylo opravdu 
jednoduché, protože kresby byly  na velmi  dobré úrovni,  zde jsou výsledky: 

 
I.kategorie M1 ( mateřská škola) 

1. místo  Barbora Hrazánková          Jistebnice 
2. místo Marek Maňák                      Jistebnice 

          3. místo  Matylda Vaňková               Ostrý   
II.kategorie M2 ( mateřská škola) 

1. místo  Adéla Pešková                    Jistebnice  
2. místo  Jakub Jahoda                      Jistebnice                                                    

          3. místo  Kristýna Stehlíková            Nadějkov           
III.kategorie (1.-2. třída) 

1. místo Dominik Pinc                      Nadějkov 
2. místo Alžběta Toužimská             Jistebnice 
3. místo Damián Gruber                   Vlásenice 
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IV. kategorie (3.-5. třída) 
1. místo Viktorie Pincová                Jistebnice 
2. místo  Matěj Tomeček                  Hůrka 

          3. místo  Polan Andreas                    Jistebnice   
V. kategorie (6.-7. třída) 

1. místo Václav Vostřák                  Jistebnice 
2. místo  Zuzana Miňhová                Jistebnice 

          3. místo  Anna Vávrovská                 Božejovice    
VI. kategorie (8.-9. třída) 

1. místo Dorothea Pincová                Jistebnice 
2. místo  Tereza Nováková               Nadějkov 

          3. místo  Kristýna Dopitová              Jistebnice 
 
V literární části byl vyhodnocen jeden příspěvek, který nám napsala Leontýna 
Mrzenová z Jistebnice. Vyhodnocení budou odměněni věcnými dary a postupují do 
okresního kola. 

V sobotu 26. března jsme se zúčastnili jarní soutěže v Táboře, kde družstvo starších 
skončilo na 9. místě, družstvo mladších obsadilo 6. místo a družstvo přípravky 
skončilo na krásném druhém místě.   

                                                                                                  Jaromír Netolický 
 
 

 

Oprava k popisce k fotografiím ze 
zámku v Jistebnici 

 
Paní Jiřina Svobodová upozornila, že 
fotografie z minulého čísla Zpravodaje, která 
byla uvedena jako interiér zámku, je ve 
skutečnosti z jistebnického muzea. Jde o sken 
historické pohlednice, na které je z druhé 
strany uvedeno 
"MUSEUM V JISTEBNICI. Zákoutí s obrazem 
Petra Brandla".  Čtenářům se omlouváme a paní 
Svobodové děkujeme.  

Ivan Svítek 
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Na Velký pátek se poběží Prčický půlmaraton, 
 běžecký závod, který vznikl v lockdownu 

 

Když se v posledních dvou letech zastavily nejrůznější 
sportovní akce, přerušila se činnost sportovních oddílů 
a dětských kroužků, uvědomili si někteří aktivní lidé 
žijící v údolí Českého Meránu, jak je pro ně radost z 
pohybu a společnost přátel důležitá. Akce se rušily, 
přesouvaly, ale oni dostali chuť položit základ něčemu novému. A tak založili 
novou tradici sportovní akce na Sedlecko-Prčicko-Sedlčansku. Představujeme 
vám Prčický půlmaraton – běh přátel svobodného a zdravého života. Jeho druhý 
ročník se poběží na Velký pátek, 15. dubna 2022. 
 

I když mnozí mají Velký pátek spojen především s tichem, rozjímáním, možná i 
modlitbami, proč tento den nespojit naopak i s pohybem? „Věříme, že pátek 15. dubna 

2022 jako velký sváteční den nebude jen připomínkou utrpení, ale zejména radosti 

z dokončené trasy závodu na 21 km, 10 km a dětských tratí do 1 km. I když bereme akci 

především jako závod, je to také ideální šance pro všechny, kteří si chtějí ověřit, jestli 

jsou schopni dané tratě dokončit. Proto srdečně zveme všechny běžce z okolí, přátele 

sportu a všechny, kdo chtějí atmosféru závodu podpořit,“ vyzývá Michal Davídek za 
pořadatelský tým Prčického půlmaratonu. 

Účastnit se může každý. Na startu, na trati i na místech občerstvení panuje přátelská 
atmosféra, závodníci se podporují navzájem v nadšení z každého, kdo doběhne do cíle. 
Dětského závodu se může zúčastnit příchozí dítě do stáří 15 let. Dětské trasy přitom 
budou připraveny přímo v blízkosti areálu. 

„Startujeme společně v 10 hodin v areálu TJ Sokol Sedlec-Prčice, kde se vydáváme na 

trať po nově vybudované cyklostezce pojmenované po slavném rybníkáři Jakubovi 

Krčínovi. Jaro je v pokročilé fázi svého rozpuku, tak energie polí, luk a lesů je všude 

kolem nás. Trať se klikatí údolím směrem na Sedlčany. Běžíme kolem Strnadovského 

mlýna, kde míjíme ubytování ve stromech. Trasa vede podél Sedleckého potoka. 

Probíháme vesnicemi Jesenice a Mezné, jinak ale běžíme stále v přírodě. Trať je členitá 

s průběžnými seběhy a převýšením zejména ve druhé polovině trati. Závodníci na 10 

km trati se otáčí na první občerstvovací stanici, která je připravena na 5. kilometru. 

Půlmaratonci pak běží na kótu 10,6 km, kde je druhé občerstvení a otočka. V cíli pak 

počkáme na posledního závodníka, vyhlásíme vítěze kategorií, společně posedíme nad 

dojmy ze závodu a DJ zahraje pro dobrou náladu,“ přibližuje trasu i atmosféru akce 
Michal Davídek. 

Prčický půlmaraton – běh přátel, svobody a zdravého života – se poběží v pátek 15. 
dubna na trasách 21 a 10 km a dětských tratích do 1 km. Start je v 10 hodin v areálu TJ 
Sokol Sedlec-Prčice, kde bude probíhat i registrace závodníků. V areálu je zároveň 
možnost zázemí, občerstvení a následně i hudba. Startovné je 100 Kč.  

Registrace také na: https://forms.gle/ov5qzjAq3SgZYRqD6 
Alice Valsová 
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Sobota 23. 4. 2022, KD Jistebnice - 9. ples pořádaný SRPDŠ se slavnostním 
rozloučením s deváťáky, hraje Duo A & Paya 

Pátek 6. 5. a neděle 8. 5. 2022 od 19:30 hod., KD Jistebnice, hraje Forbína: Audit 
ovčí stolice 

Sobota 7. 5. 2022, KD Jistebnice od 19:00 hod. – Májová veselice s Babouky  

Sobota 14. 5. 2022 Zahrádkářský spolek Jistebnice pořádá zájezd na výstaviště 
v Českých Budějovicích -  Hobby a Hluboká na Vltavou 

Sobota 28. 5. 2022 Spolek Pod Javorovu skálou a NAPLAVENO pořádají 1. ročník 
pochodu "Otvírání Javorové skály" 

Sobota 28. 5. 2022 od 12:00 hod. v Jistebnici u Smolíka, okrsková soutěž v požárním 
sportu 

Sobota 4. 6. 2022 Farnost Jistebnice a Borotín pořádá zájezd - Plzeňsko  
(Horažďovice, meditační zahrada Plzeň, klášter Plasy) 

Sobota 18. 6. 2022  - Setkání občanů města Jistebnice a městyse Koloveč při 
příležitosti uctění památky jistebnického kněze a starosty P. Gottharda Felixe.  Mše 
svatá od 10 hodin v kostele sv Michaela Archanděla, poté kulturní program 

Úterý 5. 7. 2022 od 11.00 hod. -  Soutěž o pohár SDH Smrkov 

 

Velikonoční bohoslužby farnosti Jistebnice: 

Květná neděle 10. 4. 2022 – v 9.30 mše s průvodem, žehnáním ratolestí a pašijemi  

Úterý Svatého týdne 12. 4. – mše v Jistebnici v 19.00 (ve středu v Jistebnici mše sv. 
nebude!) 

Zelený čtvrtek 14. 4. – v 17.00 mše na památku Večeře Páně 

Velký pátek 15. 4. – Jistebnice 9.00 – pašijová křížová cesta na Majdalenu (zač. od 
Milevské ul.); Jistebnice 18.00 – Velkopáteční obřady (uctívání kříže, pašije, 
přímluvy) 

Sobota 16. 4.  – Jistebnice v 21.00 – Vigilie Vzkříšení společně pro naše farnosti 
(slavnost světla, velikonoční svíce, čtení Písma, křestní bohoslužba a slavení 
eucharistie) 

Neděle 17. 4. 2022 Zmrtvýchvstání Páně (Boží hod) – mše sv. v Jistebnici v 9.30 

Pondělí velikonoční 18.4.2022 - mše v Jistebnici v 9.30 a v Novém Kostelci v 11.00 

 

Letní tábor pro děti našich farností plánujeme od 31.7. do 6.8.2022 v Sepekově. 
Aktuální informace o bohoslužbách a dalších akcích sledujte, prosím, ve vývěsce u 
kostela, nebo na webu farnosti https://farnostjistebnice.cz/.  
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B L A H O P Ř E J E M E                                                                                                      

Životní jubilea oslavili v lednu – březnu 2022 

 

 

                                                                                                                                                                             
70 let                                                                    75 let 

Dagmar Sedláková      František Capouch 

Jana Křížová                                   Marie Vlasáková   

Ladislav Váňa                                 Jaroslav Marek 

Milan Bastl                                  Zdeňka Lukešová 

Josef Moravec     Jitka Nováková 

Zdeňka Marková 

Jaroslava Capouchová 

František Vach 

80 let                                                                 85 let 

Josef Vávrovský     Václav Panuška 

                                                                                Helena Kothajová  

90 let                                                                97 let 

Marie Klejmová     Vlasta Popelková 

Marie Vachová 

Marie Plochová 
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Vítáme Vás mezi námi 

 

Valentýna Čiperová 

Vilma Pencová 

Laura Hlubocká 

Eliška Žďárská 

Petr Koubek 

Apolena Macurová 

Zbyněk Šmejkal 

Mateo Nádvorník 

Michaela Kdolská 

Filip Semorád 
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